

# 故宮玉器郵票(續3)

111年  
1

集郵  
報導

◆ 常 148  
故宮玉器郵票(續3)



• 貼(護)票卡



• 預銷首日戳低值封



• 預銷首日戳套票封



常 148.13 16,010,500



常 148.14 12,010,500



常 148.15 5,010,500



常 148.16 90,010,500



• 預銷原圖明信片



發行日期：民國 111 年 1 月 12 日	票幅：24×32 或 32×24 (毫米)
全張枚數：100 (10×10)	刷色：彩色
用紙：燐光郵票紙	印法：平版
設計者：大觀視覺顧問股份有限公司	齒度：13½×12½ 或 12½×13½
承印者：中央印製廠	

繼 108、109 年發行「故宮玉器郵票」、「故宮玉器郵票(續)」及「故宮玉器郵票(續2)」後，本公司續以國立故宮博物院典藏玉器發行郵票 1 套 4 枚，圖案簡介如下：

- 一、漢龍紋玉環(面值 6 元)：整體雖然是穩定的圓形，設計者利用神龍的雙眼和頭頸共同形成向右下傾斜的視覺力量，配合左右外張的足爪，即刻創造出不凡的氣勢和向前騰躍的動感。
- 二、戰國龍紋玉觶(面值 15 元)：神龍的胸膛和長尾皆為曲弧輪廓，由此創造出飽滿的視覺張力；加上頭頸和足爪各朝向左右不同方向，視覺會因為來回觀看頭頸和足爪而產生左右互換的動態錯覺。
- 三、戰國玉獸佩(面值 20 元)：設計者利用圓弧邊緣設計為鬣髯、背脊、長尾的一體輪廓，形成飽滿圓弧的下壓張力；再配合鬣髯、尾部前後上舉的力量，創造出虎踞如磐卻仍奮迅前行的強大動勢。
- 四、漢獸猴紋玉璧形器(面值 28 元)：三隻神獸環繞一周，其間攀附了兩隻猿猴和一尾長蛇。神獸的頭、身、足、尾接續成蜿蜒波形，頭頸、前後雙足各自扭轉朝向不同方向，由此形成強大的視覺力量和動態錯覺。

附帶發行：

- |                            |             |
|----------------------------|-------------|
| 1. 首日封 (162 毫米×114 毫米)     | 每個新臺幣 2 元   |
| 2. 貼票卡                     | 每張新臺幣 5 元   |
| 3. 護票卡                     | 每張新臺幣 5 元   |
| 4. 活頁集郵卡 (含護卡套)            | 每張新臺幣 8 元   |
| 5. 原圖明信片                   | 每套新臺幣 40 元  |
| 以上均自民國 111 年 1 月 10 日開始發售。 |             |
| 6. 預銷首日戳低值封                | 每個新臺幣 8 元   |
| 7. 預銷首日戳套票封                | 每個新臺幣 71 元  |
| 8. 預銷原圖明信片                 | 每套新臺幣 109 元 |
| 以上均自民國 111 年 1 月 12 日開始發售。 |             |

顧客如有需要，請向全國各地郵局、郵政博物館洽購，或上網至「中華郵政集郵電子商城」(<https://stamp.post.gov.tw>) 訂購。



• 郵票全張



2022  
1

# Philatelic Bulletin

◆ Jade Articles from the National Palace Museum  
Postage Stamps (Continued III)



Def.148.13 16,010,500



Def.148.14 12,010,500



Def.148.15 5,010,500



Def.148.16 90,010,500



Customer Service Hotline: 0800-700-365  
Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone  
Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:  
Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.  
No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)



Chunghwa Post Co., Ltd. <http://www.post.gov.tw>



First day of issue .....	January 12, 2022
Sheet composition .....	100 (10 × 10)
Paper used .....	Phosphorescent stamp paper
Designer .....	Delta Design Corporation
Printer .....	Central Engraving and Printing Plant
Stamp size .....	24 × 32 or 32 × 24 (mm)
Color.....	Colorful
Process .....	Offset
Perforation.....	13½ × 12½ or 12½ × 13½

Following three releases of “Jade Articles from the National Palace Museum” in 2019 and 2020, Chunghwa Post has followed up with “Jade Articles from the National Palace Museum Postage Stamps (Continued III),” which is a set of four stamps. The designs of the stamps follow:

1. Jade Huan Ring with Dragon Pattern, Han dynasty (NT\$6): The work forms a stable ring, and the designer deftly crafted the eyes, head, and neck of the dragon to create a visually impactful sense of the dragon looking downward. Matched with the dragon’s outward extended right and left clawed feet, there is a sense that this awe-inspiring dragon is about to leap forward.
2. Jade Xi Pointed Pendant with Dragon Pattern, Warring States period (NT\$15): The curves of the dragon’s chest and long tail create a sense of visual tension. What is more, its neck and left and right clawed feet point in different directions, and as the viewer’s eyes move back and forth between them, one almost becomes uncertain of which is left, and which is right.
3. Jade Beast Pendant, Warring States period (NT\$20): The designer made use of curved edges to outline the beast’s mane, back and long tail, forming a downward arc that is full of visual tension. Coupled with a sense of strength imparted by the beast’s coiled mane and tail, the work simultaneously engenders a sense of immovable solidity and powerful forward momentum.
4. Jade Bi Disc-shaped Work with Beast and Monkey Pattern, Han dynasty (NT\$28): Three beast gods, as well as two monkeys and one long snake, are

entwined to form a circle. Their heads, bodies, feet, and tails combine to create a serpentine effect, and with their heads, necks and feet twisting in different directions, there is also an illusion of great power and dynamism.

**By-issues:**

- (1) First Day Cover (162 mm × 114 mm): NT\$2 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$5 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$8 apiece
- (4) Pre-cancelled FDC affixed with one NT\$6-denominated stamp: NT\$8 apiece
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$71 apiece
- (6) Maximum cards: NT\$40 a set
- (7) Pre-cancelled maximum cards: NT\$109 a set

To purchase the relative philatelic products, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>.

